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NOVOSTI IZ OPREME RAVNE

Pnevmatična 
kladiva za 
Krupp Berco

Družba Oprema Ravne je  s podjetjem Krupp 
Berco sklenila triletno pogodbo o proizvodnji 
pnevmatičnih kladiv za nemški trg, je  povedal 
njen direktor Darko Jevšnikar. Iz nemškega 
podjetja, ki se je  specializiralo za proizvodnjo 
hidravličnih kladiv, so na Ravne pripeljali nekaj 
rabljenih strojev: CNC rezkalno-vrtalni center, 
CNC stružnico, brusilne stroje in stroj za honanje. 
Proizvodnja pnevmatičnih kladiv za nemškega 
kupca je  zahtevna zaradi ozkih toleranc. Po 
predvidevanjih naj bi omenjeni posel dosegel okoli 
osem odstotkov celotne vrednosti prodaje, ki jo  
letno ustvarijo v Opremi Ravne.

V tem železarskem podjetju so -  ne glede na 
novo pogodbo -  ohranili standardni proizvodni 
program. Novost je, da imajo pnevmatična 
kladiva, izdelana v Opremi, odslej tudi 
protihrupne ščite in protivibracijske ročaje. Zato 
ustrezajo smernicam EU in nosijo znak CE.

Kot pravi direktor Jevšnikar, bodo naročila 
kupcev zmogli izpolniti z nespremenjenim 
številom zaposlenih, pri čemer so izvedli nekaj 
prerazporeditev in racionalizacij.

Pnevmatična kladiva iz Opreme so se dobro 
uveljavila tudi v Avstraliji. Opremini strokovnjaki 
so za gradbince izdelali kladiva, ki so primerna za 
vrtanje v tla (npr. beton); zdaj pa razvijajo 
prototip, ki bo namenjen vrtanju v strop rova.

A. Č.

S tro j za  h o n a n je
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Oskrba z energijo 
v decembru 2001

V  decembru je  bila distribucija električne energije 9.016 
MWh. Za 19,5 % je  bila nižja kot novembra. V  primerjavi z 
distribucijo v decembru 2000 (10.363 MWh) je bila le-ta v 
lanskem decembru nižja za slabih 13 %.

Distribucija zemeljskega plina je  bila v decembru 
(4.932.830 rns3) za 6,3 % večja od planirane količine. 
Količinska primerjava distribucije glede na december 
predlanskega leta (4.641.290 msJ) pa kaže na 6,3 % višjo 
distribucijo v lanskem decembru. V  lanskem letu je  bila 
distribucija zemeljskega plina za 2,1 % večja od 
načrtovane količine.

Proizvodnja pare (624 t) seje v primerjavi s prejšnjim 
mesecem (959 t) zmanjšala za slabih 35 %. Proizvodnja 
sanitarne tople vode je  znašala v decembru 4.144 m3 in je 
bila količinsko nižja kot v novembru, in sicer za slabih 6 %.

Distribucija hladilne vode (317.245 m3) je bila v 
primerjavi z novembrom večja za 13,6 %, glede na

december predlani pa je bila distribucija tega energenta lani 
prav tako nižja za 6,3 %. Distribucija pitne vode je bila v 
decembru (62.502 m3) višja za 15,4 % v primerjavi s 
prejšnjim mesecem, glede na distribucijo v decembru 
predlani pa je  bila nižja za 5,8 %.

Proizvodnja in distribucija komprimiranega zraka je  
v decembru znašala 4.572.794 mN3. Glede na prejšnji 
mesec je  bila nižja za 3,1 %. Primerjava proizvodnje 
in distribucije tega energenta z decembrom 2000 pa 
kaže na zmanjšanje v lanskem decembru za 9 ,1 %.

Količ insko je  bila distribucija kisika decembra 
(203.452 kg) v primerjavi s prejšnjim mesecem nižja 
za 17,2 %. D istribucija dušika je  bila v primerjavi s 
prejšnjim  mesecem nižja za 16,1 %, argona pa višja 
za 9,9 %.

PORABA TOPLOTE ZA OGREVANJE

Poraba toplote za ogrevanje objektov je  odvisna od 
številnih dejavnikov, kot so: zunanji klimatski pogoji, 
gradbeno fizikalne lastnosti objektov, vrsta ogrevalnega 
sistema, bivalne navade in odnos uporabnikov do objekta 
ter vzdrževanja njegovih naprav.

V decembra so zunanji klimatski pogoji najpomembneje 
vplivali na porabo toplote za centralno ogrevanje. 
Proizvodnja in distribucija toplotne energije za ogrevanje je 
znašala 14.459 MWh. V primeijavi s proizvodnjo in z 
distribucijo v predlanskem decembra je  bila le-ta lanski 
december za 27,1 % višja. Pri tem velja poudariti, daje bila v 
decembra 2000 povprečna mesečna zunanja temperatura 
+1,62° C, v lanskem decembra pa kar -3,93° C.

Zelo pomemben dejavnik dobrega in kakovostnega 
ogrevanja je tudi vzdiževanje toplotnih postaj in internega 
sistema ogrevanja. Da toplotna postaja opravlja svojo 
funkcijo pravilno, sta pomembna pravilna namestitev 
elementov toplotne postaje in njen pregled. Redni pregledi 
postaje so potrebni zaradi ugotavljanja morebitnih okvar 
oziroma izrabljenosti njenih elementov. Posledica 
nevzdrževanja toplotnih postaj so razne nevšečnosti in tudi 
nepravilno naravnana regulacija. To vpliva na večje račune

za porabljeno toploto pri odjemalcih in na slabše delovanje 
celotnega sistema ogrevanja.

PROIZVODNJA IN D ISTRIBUCIJA  
TO PLO TNE ENERGIJE

December
2000

December
2001

Indeks

(M  VVIi) (M W h )

železarna
Ravne

3.990 5.122 1,284

mesto Ravne 7.390 9.337 1,263

Prodaja skupaj 11.380 14.459 1,271

Tehnični vodja v Energetiki Ravne: Anton Vučko

Povprečne dnevne zunanje temperature vdecembru 2000 in decembru 2001
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MNOŽIČEN OBISK UPOKOJENCEV
Proizvodne 

obrate družbe Metal 
si je  konec januarja 
ogledalo 151 članov 
in članic Društva 
upokojencev Ravne 
na Koroškem.

Po nagovoru 
glavnega direktorja 
Petra P rikcržn ika  
in ogledu 
predstavitvenega 
film a o podjetju so 
se obiskovalci 
podali po železarni.
Med njim i je  bilo 
veliko nekdanjih 
železarjev, ki so 
med obiskom 
obujali spomine in 
primerjali delo 
nekdaj in danes.

Društvo upokojencev je  v program letošnjih aktivnosti uvrstilo še en obisk železarne: novembra naj bi 
upokojenci in upokojenke spoznali družbo Stroji in tehnološka oprema.

A. Č.

OPOZORILNO STAVKALI 
TUDI RAVENSKI KOVINARJI

Dveurni opozorilni stavki, ki jo je "v podporo 
pogajanjem za dvig izhodiščnih plač" 30. januarja  
pripravil Sindikat kovinske in elektroindustrije 
Slovenije, so sc pridružili tudi zaposleni v 
železarskih družbah.

Dušan Posedi, predsednik sindikalne 
podružnice, je  povedal, da je  njen izvršni odbor dan 
poprej sklenil, naj tudi ravenski kovinarji prekinejo 
delo. Med stavko so ustavili vse agregate, razen 
najpomembnejših, kot sta kovaška stiskalnica in 
kovaški stroj. Po njegovi oceni je  od 1.500 kovinarjev 
med 12. in 14. uro delalo le okoli 150 ljudi v dežurnih 
službah. Med opozorilno stavko so b ili zaposleni na 
svojih delovnih mestih, težav ni bilo. Dušan Posedi je  
še poudaril: "Zaposleni v kovinski industriji so 
preslabo plačani; posebej to velja za delavec iz 
tretjega do šestega tarifnega razreda."

K ako  pa opozorilno stavko ocenjujeta  
vodstvi dveh največjih  ravenskih družb?

"Opozorilna stavka je bila, vsaj kar zadeva 
delavec Metala, več kot nepotrebna. Povprečna 
plača v podjetju je večja od določil kolektivne 
pogodbe, višja, kot je v naši panogi, in presega 
povprečno plačo v regiji," je  izjavil glavni direktor

Metala Peter P rike ržn ik . Škode, ki jo  je  dveurna 
ustavitev proizvodnje (le-ta ni bila prekinjena v 
kovačnici) povzročila, v podjetju še niso ocenili, a jo  
bodo, po Prikeržnikovih besedah, lahko nadomestili.

Direktor Prikeržnik je  zanikal informacijo, ki se je 
pojavila v nekaterih medijih, češ da so se stavkajočim 
pridružili upokojenci. Pojasnil je, daje v sredo, 30. januarja, 
na ogled Metala prišlo okrog 150 članov in članic Društva 
upokojencev Ravne na Koroškem. Datum obiska je  bil 
dogovorjen že pred časom. Čisto naključje je  bilo, da so se 
upokojenci začeli zbirati pred upravno stavbo (na vhodu je 
bila tabla z napisom "stavka") prav takrat, ko se je  v 
podjetjih začela opozorila stavka.

Glavni direktor družbe STO Jože Studcnčnik  
je  dejal: "Spoštujem institut stavke, a je ob odločitvi 
zanjo vedno treba upoštevati: kdaj, kje in zakaj 
stavkati.” Kot pravi, so se plače v Slovenskih 
železarnah v zadnjem času realno povečevale. Meni, daje 
bila s stališča STO ustavitev proizvodnje nepotrebna. 
Med opozorilno stavko sicer ni bilo izgredov ali česa 
podobnega, škoda pa je  vseeno nastala. Zlasti tam v 
proizvodnji, kjer so t. i. ozka grla, ki že tako otežujejo 
izpolnjevanje dobavnih rokov. Zaradi različne količine 
dela po oddelkih je  tudi škoda v njih različna, je  pojasnil 
glavni direktor družbe STO in ob tem opozoril, da 
tovrstno ravnanje lahko zaradi zamujanja rokov pripelje 
tudi do izgube poslov, s tem pa tudi do zmanjševanja 
števila delovnih mest.

A. Č.
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NAGRADI IN PRIZNANJA 
AVGUSTA KUHARJA ZA LETO 2001

Fotografija za arhiv (od leve proti desni): Mirko Vošner, predsednik Zveze društev 
varnostnih inženirjev Slovenije in Zbornice varnosti in zdravja pri delu; Marko 
Tomazin, dobitnik nagrade Avgusta Kuharja za najboljšo diplomsko nalogo za leto 
2001; Milan Tomše, prejemnik nagrade Avgusta Kuharja za leto 2001; dr. Vlado 
Dimovski, minister za delo, družino in socialne zadeve; mag. Florjan Zabret, 
predsednik uprave Fundacije Avgusta Kuharja. (Foto: Jože M iklavc)

Fundacija  Avgusta K u h a rja  je  že petič 

podelila nagrado Avgusta K u h a rja  za izjemen  
dosežek na področju varnosti in zd rav ja  pri 
delu. D obil jo  je  M ila n  Tomše, d ip lom iran i 
varnostni inženir, in sicer za sistem varnosti in 

zd ra v ja  p ri delu v holdingu Helios Domžale.
Že drugič zapored je  bila podeljena nagrada za 

najboljšo diplomsko nalogo mlademu diplomiranemu 
varnostnemu inženirju. Prejel jo  je  M a rk o  Tom azin  
za diplomsko delo Požarna in eksplozijska zaščita v 
odpraševalnih sistemih pri obdelavi lesa. Fundacija je  
za dolgoletno strokovno delo v društvih varnostnih 
inženirjev s priznanji Avgusta Kuharja nagradila deset 
najbolj aktivnih članov iz celotne Slovenije.

Novost pa je  bil natečaj za likovne in pisne izdelke 
učencev osnovnih šol na temo varno obnašanje. Med 
nagrajenci za najboljše pisno delo o varnosti in zdravju je 
tudi A nja  Šrot z OŠ Koroški jeklarji z Raven, ki je 
napisala pesmico o nesreči in varstvu pri delu.

M irk o  Vošner, predsednik Zveze društev 
varnostnih inženirjev Slovenije in Zbornice varnosti in 
zdravja pri delu je  povedal: "Podelitev nagrad in 
priznanj za izjemne dosežke na področju varnosti 
in zdravja pri delu deluje pozitivno tako med

strokovnimi delavci na področju varnosti in 
zdravja pri delu kot med gospodarskimi subjekti, 
ki so pričeli, bolj kot kdaj koli prej, ceniti in 
spoštovati rezultate tudi na področju varnosti 
zaposlenih."

A. Č.

INTERVENCIJE
PGE G A SILSK EG A  ZA VO D A  RAVNE  
V JANUARJU

21. 1. 2002 je  ob 12.45 pri razrezu starega železa 
zagorelo v skladišču na prostem, last Metala.

Požar so pogasili poklicni gasilci III. izmene.
Za družbe je  bilo opravljenih 13 prevozov 

delavcev, ki so se poškodovali pri delu.

Poklicni gasilci so posredovali še:

4. 1. 2002, ko so gasili požar na Tolstem vrhu pri 
Ravnah na Koroškem,

14. 1. 2002 so gasili tovorno vozilo pri Ilegantu.

Direktor: Roman Lupuh, dipl. org.-men.
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PLANINSKI VODNIKI SLOVENSKIH ŽELEZARN

Znanje in izkušnje 
radi delijo s pohodniki

Verjetno le malo železarjev, ki se 
udeležujejo vsakoletnih pohodov, 
ve, koliko dela je  potrebnega, da 
vzpon na izbrano goro poteka po 
načrtih in brez zapletov. Zato pa to 
zelo dobro vedo možje, ki so 
(praviloma že dolga leta) člani t. i. 
organizacijskih odborov za pripravo 
planinskih pohodov slovenskih 
železarjev. Začne se z izbiro 
planinskega cilja, ki mora biti 
privlačen, dovolj neznan in ne 
prezahteven za pohodnike, med 
katerimi prevladujejo starejši 
udeleženci. Poskrbeti je  treba za 
množično obveščanje, zbiranje 
prijav, koordinacijo z drugimi 
odbori, organiziranje avtobusnega 
prevoza, pridobivanje sponzorskih 
sredstev za nakup malice (in morebiti 
še spominskih majic) in še za kaj, 
ključna pa je  seveda zagotovitev 
vame hoje pohodnikov (z ustrezno 
oznako poti, s spremstvom 
planinskih vodnikov ter članov 
gorske reševalne službe).

Planinski vodniki Slovenskih 
železarn so steber tradicionalnih 
železarskih pohodov, ki so se začeli 
leta 1969, ko je  direktor železarne 
Ravne Gregor Klančnik 9. oktobra 
popeljal upravni odbor na Triglav, 
kjer so sklenili, da se bodo slovenski 
železarji vsako leto srečevali na naši 
najvišji gori. Za cilj so si železarji 
kasneje izbirali tudi druge slovenske 
vrhove, pohodništvo pa je  doživljalo 
vzpone in padce. Zadnja leta se 
zanimanje za pohode med železarji 
znova povečuje,- število planinskih 
vodnikov pa se je  v primerjavi s 
prejšnjimi leti razpolovilo zaradi 
različnih vzrokov, največkrat zaradi 
zaposlitve v drugih podjetjih.

Na Ravnah za varno hojo 
železarjev v gore zdaj skrbi osem 
planinskih vodnikov, več kot v 
drugih železarskih središčih. Na 
zadnjem srečanju planinskih

Jože Apat
vodnikov Slovenskih železarn, 
novembra lani v Šentanelu, so v 
svoje vrste sprejeli Jožeta Apata.

KO 
POHOD USPE, 
SO ZADOVOLJNI 
OBOJI

Franc Šisernik je  planinski 
vodnik na pohodih železarjev že od

Franc Šisernik

njihovega začetka. "Svojih izkušenj 
ne želim obdržati le zase. Rad jih 
razdajam tudi drugim. Posebej so 
mi všeč zvedave skupine." Pravi, da 
je  imel s pohodniki večinoma dobre 
izkušnje. Seje pa kdaj tudi zgodilo, 
da seje kdo izgubil in so ga iskali, a 
se je vedno vse srečno končalo.

Vinko Krevh

Tudi Vinku Krevhu so ostali 
pohodi v lepem spominu, čeprav se 
jih  že deset let zaradi različnih 
razlogov ne udeležuje več. "To je 
bilo obdobje velikega zagona in 
navdušenja med planinci, ljudje so 
sc izletov radi udeleževali, saj so 
bili prijetni in udobni." Seveda, saj 
so organizatorji poskrbeli, da so 
avtobusi železarje zapeljali npr. v 
Kamniško Bistrico, od koder so se 
povzpeli na Kamniško sedlo in 
sestopili v Logarsko dolino, kjer so 
se zopet vkrcali v avtobuse -  takšne 
ture posameznik s svojim osebnim 
avtom ne more opraviti. "Poleg tega 
je bilo na izletih dobro poskrbljeno 
za varnost, za prenočišča in 
prehrano, na koncu je bila 
ponavadi še krajša zabava."

Franc Podmcninšck se od 
drugih planinskih vodnikov razlikuje
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Franc Podmeninšek
po tem, da na vsak pohod vzame 
fotoaparat (nabralo se mu je  že več 
kot dva tisoč diapozitivov) in da 
najraje hodi zadnji. "Opazim veliko 
motivov, k ijih  želim posneti. Zainc 
je vse zanimivo, tudi lepa roža." 
Diapozitive pokaže na srečanjih 
planinskih vodnikov, je pa tudi 
član foto-dia sekcije pri Društvu 
upokojencev Ravne na Koroškem, 
ki pripravlja občasne razstave 
fotografij. Ugotavlja, da se 
pohodniki v zameno za znanje, 
izkušnje in pomoč vodnikov le-tem 
oddolžijo z veliko hvaležnostjo. 
Čeprav na vseh organiziranih 
pohodih ni bil, je  zaljubljen v 
gorski svet. "V  hribe grem, če 
je le priložnost. Me žene, me 
vleče!"

Jože Žunec

Jože Žunec pravi: "Veliko mi 
pomeni hiti vodnik na železarskih 
pohodih. Izkušnje, ki jih imam z 
vodenjem v okviru planinskega 
društva, mi veliko pomagajo."

Njegova ocena udeležencev 
pohodov: "Železarji so zelo dobri 
pohodniki." Ob uspelih pohodih 
oboji, vodniki in udeleženci, delijo 
skupno zadovoljstvo. O usodi 
tradicionalnih srečanj slovenskih 
železarjev in skupnih vzponov pa 
meni: "Ne glede na to kaj sc bo 
dogajalo z železarskimi podjetji v 
prihodnosti, sc bi lahko ti pohodi 
ohranili, pa četudi le v okviru 
prijateljskih združb ali skupin 
znancev."

Da seje v zadnjih letih v družbi, 
planinski organizaciji in s 
posamezniki mnogo spremenilo, 
opaža tudi Ferdo Igerc, dolgoletni 
planinski vodnik. Z nostalgijo zre v 
minuli čas: "Ljudje so sc nekdaj 
radi družili, uživali so v naravi. 
Bili so zadovoljni z majhnimi 
stvarmi." Ker ima trdno voljo, bo še 
vztrajal kot planinski vodnik.

Ferdo Igerc

OD SKROMNIH 
ZAČETKOV 
DO MNOŽIČNOSTI

"Koroški planinci smo vedno 
stremeli, da bi pri nas planinska
ideja zaživela," razlaga Franc 
Telccr, prvi mož ravenskega 
organizacijskega odbora in načelnik 
prevaljskih gorskih reševalcev, ter 
nadaljuje: "Razcvet je doživela med 
železarji, saj so bili med njimi 
ljudje, ki so bili pripravljeni 
pomagati pri organizaciji."

Na začetku je  bilo težko -  ljudje 
niso bili vajeni tovrstne rekreacije,

bili so skromni, brez primerne 
planinske opreme. "Na prvem 
pohodu smo kar malo smešno 
izglodali, bili smo v jopičih, zato so 
se nam drugi planinci rogali."

Franc Telcer

A sčasoma so se razlike zbrisale, 
ravenski in prevaljski planinci so se 
počutili enakovredne. Hodili so v 
hribe, trenirali. Ko je  bil pohod, ni 
bilo težko napolniti dva ali tri 
avtobuse. Tudi planinski vodniki so 
obiskovali tečaje. V  "najboljših" 
letih je  bilo vodnikov celo 50. Franci 
Telcer pokomentira: "To je bil velik 
korak v razvoju planinstva ua 
Koroškem."

Zdaj je  drugače. Planinskih 
vodnikov je  le še za vzorec, mlajši so 
se v glavnem odselili, vztrajajo pa 
tisti, ki imajo na Koroškem dom in 
družino. In, seveda, službo.

Kakšna prihodnost se obeta 
planinskim pohodom železarjev? 
"Ideja živi in raste v ljudeh. 
Starejši pohodniki o vzponih 
pripovedujejo otrokom in vnukom, 
zato sc duh pohodništva prenaša z 
generacijo na generacijo."

Pa ne le kot spomini. Čeprav se 
je  zdelo, da bodo pohodi po letu 
1990 ugasnili, saj interesentov ni 
bilo dovolj niti za avtobus, zdaj 
zanimanje za pohode spet narašča. 
Za Menino planino se je  v dveh 
dneh prijavilo petdeset ljudi, drugi 
avtobus je  bil poln v nekaj 
naslednjih dneh.

Pohodniki so zdaj bolje 
usposobljeni kot pred leti. "Včasih 
me je bilo strah, danes me ni več, 
vem, da so ljudje zmožni za hojo, 
da so izvežbani. Znajo presoditi, 
kaj zmorejo in česa ne."
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Vendar pa gorski reševalci, ki 
redno spremljajo pohode železarjev, 
a tudi drugih skupin, opažajo, da se 
gorskih podvigov loteva vedno več 
bolnih ljudi; zato bodo tudi v 
koroških hribih letos izpeljali nekaj 
preventivnih akcij, ko bodo 
planincem merili krvni pritisk.

Gospod Telcer se ukvarja tudi s 
finančnimi platmi organizacije ter si 
prizadeva, da so stroški za 
udeležence čim nižji.

A ves njegov trud je  poplačan in 
vse težave se zdijo manj 
nepremagljive, ko mu ljudje povedo, 
da imajo na izlete lepe spomine, ali 
pa ko ga povprašajo: "Kam bomo 
pa letos šli?"

"NIČ VEČ 
NI TAKO, 
KOT JE BILO"

V manjših železarskih središčih 
so planinski aktivisti bolj prepuščeni 
sami sebi in lastni iznajdljivosti, saj 
tam močnih enovitih podjetij ni več. 
Je le množica manjših zasebnih 
podjetij, ki so planinskim pohodom 
zelo različno naklonjena.

Janko Kralj

V Lescah je  doma Janko Kralj, 
ki je  že vrsto let planinski vodnik na 
železarskih pohodih in v planinskem 
društvu: "Uživam, ko sem med 
ljudmi." A razmere v kraju so za 
pohode bistveno manj ugodne kot 
pred leti. Ljudje so razdrobljeni, v 
kraju je  okrog 50 podjetij, na 
območju nekdanje Verige jih  je

kakih 35. Nekdaj pa ni bila težava 
zbrati za en ali celo dva avtobusa 
pohodnikov.

Nasprotno pa Slavko Fidler, 
planinski vodnik iz Štor, ugotavlja, 
da dobro sodelujejo s podjetjem 
Federcom, naslednikom Žične Celje, 
saj se tamkaj zaposleni odzivajo na 
vabila in je  udeležencev vedno 
dovolj za avtobusni prevoz. Če je 
prijavljenih morebiti celo nekaj več, 
pa priskoči na pomoč vodnik, ki je 
tudi lastnik dveh kombijev, in 
poskrbi za transport.

Slavko Fidler

Z vodniki zaenkrat ni težav; resda 
jih  je  nekaj prenehalo sodelovati, 
vendar že uvajajo mlajše. Nekateri 
vodniki so aktivni na pohodih, drugi 
raje prevzemajo organizacijske 
naloge.

Največji ‘zalogaj’ pa so 
sponzorji. "Kot je bilo, ni več. 
Zdaj je treba od prijatelja do 
prijatelja, od vrat do vrat. Bolj 
ko si prijazen, bolj si uspešen. 
Največ posluha imajo občine, 
drugje pa je teže — sponzorskih 
prošenj dobijo povsod veliko."

Kadar pohod pripravljajo štorski 
vodniki, izberejo cilj v Savinjskih 
Alpah.

ZA JUBILEJ 
NA TRIGLAV

Na Jesenicah sta po smrti Janka 
Avsenika ostala dva planinska 
vodnika: M irko Podlipnik in Boris 
Lazar.

Boris Lazar

Boris Lazar pravi, da priprava 
in izvedba pohodov zahtevata 
ogromno truda, prinašata pa tudi 
veliko odgovornost. Poplačana sta, 
če vse teče po načrtih. "Ne glede 
na to, ali dobimo na pohodu 
enolončnico oziroma celo 
majico, menim, da so 
najuspešnejši tisti izleti, ko sc vsi 
vrnemo zdravi v dolino."

Zanimanje Jeseničanov za 
skupne vzpone železarjev se je  
znova povečalo, število prijavljenih 

je  pogosto večje od petdeset. 
"Odvisno je od cilja. Naše kraje 
ljudje že poznajo, če pa gremo tja, 
kjer še niso bili, je odziv večji," 
razlaga Boris Lazar.

V Acroniju in jeseniški občini so 
zdaj planinskim pohodom naklonjeni 
(direktor dr. Vasilij Prešeren in župan 
Boris Bregant se izletov tudi 
udeležujeta oziroma pozdravita 
pohodnike, ko le-ti pridejo v goste na 
gorenjski konec), pomagajo pa še 
nekateri drugi sponzorji.

100. pohod, ki bo leta 2003 
na Triglav, bo v rokah 
jeseniških organizatorjev. Boris 
Lazar ve, da bo mnogo dela. 
Razmišlja že o plaketah, ki bi 
jih  ob tej priložnosti podelili 
vsem zaslužnim, financiranju 
dvodnevnega druženja, o 
varnosti na pohodu, ki jo bodo 
zagotavljali, kot so že obljubili, 
jeseniški gorski reševalci, o 
zaključku na Pokljuki ...

Andreja Čibron-Kodrin
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ŽENSKI PEVSKI ZBOR KARANTANIJA

"Musič is my life" ("Glasba je moje življenje") je naslov ene od pesmi na zborovi zgoščenki -  
glasba ozirom a petje  petnajsteric i dek le t res ve liko  pom eni, kar d o kazu je  tud i n jihova  
zves to b a  Ž P Z  K arantan ija .

Sicer pa je  večina pevk doma na Prevaljah, kjer v 
tamkajšnji osnovni šoli vadijo dvakrat tedensko.

Njihova neutrudna zborovodkinja oziroma 
umetniški vodja je  vseskozi Suzana Makič. Njeno 
delo ni ostalo neopaženo -  "za prispevek na področju 
ženskega zborovskega petja" j i  je  lani Občina 
Prevalje podelila bronasto Sušnikovo priznanje.

Moto ŽPZ Karantanija je: "Naj ima pesem 
prosto pot, naj doseže vsakogar, ki rad sliši 
lepo, ubrano petje, ki ’gre v uho’, pritegne 
poslušalca in mu vliva optimizem."

Dekleta so doslej pela na različnih 
prireditvah, tudi v A vstriji in na Hrvaškem. 
Redno nastopajo na pevski reviji Od Pliberka do 
Traberka. Lani so pevke sodelovale tudi na 
osrednji prireditvi ob 10. obletnici samostojnosti 
Slovenije v Državnem svetu RS.

Njihovo petje se je  priljub ilo  tudi železarjem, 
saj so pele že jubilantom dela v Mctalu 
(objavljena fotografija je bila posneta 4. 
decembra 2000 v Družbenem domu Prevalje) 
in STO, s pesmijo pa so popestrile tudi 
sindikalne prireditve. Vabil za nastope je  bilo v 
zadnjih dveh letih več kot vaj ... A izid in 
predstavitev zgoščenke sta bila šele uvod v 
praznovanje jubile ja -  ob številnih nastopih bo 
osrednji koncert novembra letos na Prevaljah.

A .Č .

Ob desetletnici 
še zgoščenka

Pri založbi Melopoja iz Pameč pri Slovenj 
Gradcu je  konec lanskega leta izšla prva 
zgoščenka ženskega pevskega zbora Karantanija. 
Njen naslov je  S’nt’r pojd’ , prinaša pa dvanajst 
pesmi, od koroških oziroma slovenskih ljudskih 
do črnskih duhovnih in sodobnih.

Zgoščenka (ob njej je  izšla tudi kaseta) je 
najlepše darilo zboru za deseto obletnico 
delovanja.

Ženski pevski zbor so ustanovile štiri sošolke, 
ki j ih  je  družila ljubezen do petja. Kasneje se jim  
je  pridružilo še nekaj ljubiteljic petja. Pred 
desetimi leti se je  nonet prvič predstavil 
občinstvu. Po celovečernem koncertu v 
Družbenem domu na Prevaljah pred desetletjem 
se je  zanimanje za petje v zboru še povečalo. 
Število pevk se je  dvignilo na dvanajst in se 
ustalilo pri petnajstih članicah. Med njim i sta 
tudi nekdanja sodelavka železarne Anita Čebulj 
in Cvetka Krivograd, ki je  zaposlena v 
Kontrolingu družbe Stroji in tehnološka oprema.
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KULTURNA KRONIKA 
ZA JANUAR

Na tradicionalnih Zimskih kulturnih srečanjih 
na Uršlji gori (letos so bila 12. in 13. 1.) sta nastopila 
MPZ Vres s Prevalj in pesnica Milena Cigler Gregorin 
iz Dravograda. Organizator -  PD Prevalje -  je  b il z 
obiskom prireditev zadovoljen.

Štefbet R ifi je  ime zasedbe (M ilko  Lazar -  
saksofon, bas klarinet in flavta; Jelena Ždrale - 
violina; Drago Ivanuša -  harmonika; Nino de Gleria -  
kontrabas), k i je  nastopila 19. 1. na tretjem koncertu 
glasbenega abonmaja v Glasbenem domu Ravne na 
Koroškem.

KD Svitanje z Raven je  18. in 26. I. odigralo 
komedijo Kadar se ženski jez ik  ne suče avtorja 
Vojm ila  Rabadana. Prvič je  bila predstava v Kotljah, 
drugič v Črni.

V  Likovnem salonu na ravenskem gradu so v 
organizaciji Koroškega muzeja in Obalnih galerij 
Piran 30. 1. odprli slikarsko razstavo Neznani Lojze 
Spacal. Umetnikovo življenje in delo je  predstavila 
kustodinja Nives Marvin.

Novinar Marjan Jerman je  31. 1. v Koroški 
osrednji knjižnici predstavil svojo knjigo Iz pekla, v 
kateri je  opisal doživljanje balkanske vojne ter 
sodelovanje z ravenskim fotoreporterjem Alojzom 
Krivogradom-Futyjem na vojnih območjih.

Zbrala: A. Č.

HOROSKOP
JASNOVIDCA RINALDA ZA FEBRUAR

OVEN: Zelo živahen mesec je  pred vami, polni 
energije boste s prijatelji marsikaj postorili. Poslovno 
bo to dokaj uspešen mesec, prejeli boste tudi zaostale 
prejemke. Čaka vas nekaj ljubezenskih zmenkov.

BIK: Paziti boste morali na svojo kondicijo, da se 
ne boste prenaprezali. Popraviti boste morali tudi 
odnose s prijate lji in z nadrejenimi. Na delovnem 
področju vas bodo presenetile spremembe, celo 
napredovanje. Partnerju recite, da ga imate radi.

DVOJČKA: Delovno okolje vas bo zelo
spodbujalo, zato boste imeli veliko možnosti za 
napredovanje in nekatere poslovne pogovore. Tudi s 
partnerjem se boste odlično razumeli. Premislite tudi o 
krajšem oddihu ali dopustu v dvoje.

RAK: Nasmiha se vam sreča na denarnem področju, 
po vsej verjetnosti boste urejali tudi zapuščinske zadeve. 
Na delovnem mestu boste potrebovali več energije, da 
boste šefu dokazali, da mislite resno.

LEV: Malce več časa posvečajte partnerju in domačim, 
ne izmikajte se zaradi delovnih dolžnosti. Delovno okolje

Lojze Spacal: Ladjedelnica III,
1952  (črna voščena kreda)

od vas zahteva veliko zbranosti, zato pazite tudi na 
živce. Zelo boste dovzetni za razne avanturice.

DEVICA: V službi se boste izjemno dobro počutili, 
vaši nadrejeni vas bodo celo nagradili. Obeta se vam 
prijetno poslovno potovanje. V  ljubezni boste morali 
paziti, da ne boste vsake besede jemali preveč resno.

TEHTNICA: Tehtnice bodo zelo obremenjene s 
poslovnimi analizami in z obračuni, kar jih  bo 
spravljalo v slabo voljo in depresijo. Vendar ne 
obupajte, kajti denarno se bo to dobro obrestovalo. Ne 
pozabljajte na partnerja in domače, saj vas podpirajo.

ŠKORPIJON: Čaka vas obilo dela, celo
preobremenjeni boste z njim. Ta mesec lahko 
zaprosite za povišico ali napredovanje, uspešni boste 
tudi v ostalih finančnih zadevah. Sodelavci vas bodo 
nenehno prosili za usluge, česar pa jim  ne boste mogli 
odreči. Posvetite se tudi sebi in ljubezni.

STRELEC: Zelo razpoloženi in komunikativni 
boste. Nadeli si boste rožnata očala, paziti boste morali 
le, da se ne boste ušteli. Obeta se vam tudi nesporazum 
z okoljem, v katerem živite. Domači vas ne bodo 
povsem razumeli, zato prenehajte govoriti v šifrah.

KOZOROG: Ne nalagajte si preveč dela in ne 
preobremenjujte se z opravili, ki j ih  lahko postorite 
tudi kasneje. Vzemite si čas zase in se soočite z 
resnico. Začnite ljub iti sebe, spoštujte tudi drugačne. 
Pričakovani denarje na poti.

VODNAR: Vsepovsod vas bodo občudovali in se 
ozirali za vami, saj boste izžarevali posebno energijo. 
Na delovnem področju boste uspešni in ustvarjalni, 
prav tako na finančnem, saj boste pridno preštevali 
dobiček. S partnerjem se boste odlično razumeli.

RIBI: Primanjkovalo vam bo energije, zato boste 
morali b iti zelo previdni, da s poslovnimi projekti ne 
boste v zaostanku in da se ne boste zamerili 
nadrejenim. Ne boste se izognili raznim virozam. V 
ljubezni bo bolj sušno obdobje.
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ŠPORT ŠPORT ŠPORT

PLAVANJE
Na mednarodnem mitingu »Ravne 2002« je  12. in 

13. januarja nastopilo 186 plavalcev in plavalk. V 
absolutni konkurenci sta bila najboljša dvakratni evropski 
prvak in svetovni rekorder v disciplini 100 m mešano 
Ljubljančan Peter Mankoč, ki je  prepričljivo zmagal v 
vseh treh nastopih, ter domačinka Tanja Kumprej, ki je 
nanizala pet zmag in eno drugo mesto. Od plavalcev in 
plavalk Fužinarja so se med dobitnike odličij v svojih 
kategorijah vpisali še: Damir Dugonjič (4 zmage), Andrej 
Sovič, Lovro Šuler, Iztok Martinčič, Simon Strmšek, 
Suzana Tahiri in Gabrijela Golob.

ALPSKO SMUČANJE
Na prizorišču 19. zimskih olimpijskih iger v 

ameriškem Salt Lake Cityju se prav te dni odvijajo 
sklepna tekmovanja. Slovenijo zastopajo tudi trije koroški 
smučarji iz Črne: alpinca M itja Kunc in Tina Maze ter 
smučarka tekačica Nataša Lačen. Vsi so v januarju 
dosegali imenitne uspehe na tekmah svetovnega pokala in 
se zasluženo uvrstili med olimpijce.

Na domačih zasneženih strminah je  bilo malo 
tekmovanj. Omenimo dve regijski tekmi cicibanov v 
veleslalomu na smučišču Poseka na Ravnah. Na prvi je 
med fanti zmagal Tilen Debelak iz Čme. Anže 
Zavolovšek (Čma) je  delil 2. do 3. mesto z Boštjanom 
Klinetom iz Branika, Žiga Peršak (Čma) pa 4. do 5. mesto 
z Janom Pisarjem iz Mežice. Med dekleti je  1. mesto 
pripadlo Prevaljčanki N iki Puc (Čma), na 12. mesto seje 
uvrstila Tina Tasič (Črna).

Tudi na drugi tekmi je  bil med mladimi smučarskimi 
upi najboljši Črnjan Debelak. Na tretje mesto seje uvrstil 
Peršak, na četrto Zavolovšek in na osmo Pisar. Med 
deklicami je  zmagovalka postala Ana Stipič iz Celja. Nika 
Puc je  bila tokrat tretja, Tina Tasič pa osma.

ATLETIKA
Tekmovalci K A K  Ravne so 12. in 26. januarja 

nastopili na mednarodnih mitingih na Dunaju. Najboljšo 
uvrstitev je  na prvem tekmovanju dosegel mladi Rok 
Šnajder, ki je  bil drugi v absolutni konkurenci v teku na 
1500 m, z novim osebnim rekordom 3:58,44. Na 4. mesto 
se je  uvrstil Pavel Pori. V teku na 800 m je  2. mesto 
osvojil Primož Miheu, tretji je  bil Andraž Nabernik. Na 
drugem mitingu je  Pori osvojil 5. mesto na 3000 m, 
Mojca Vauče si je  pritekla 7. mesto med članicami v 
šprintu na 60 m, medtem ko sta se v teku na 800 m 
uvrstila Miheu na šesto in Nabernik na sedmo mesto. 

KEGLJANJE
Naslova prvakov koroške regije sta osvojila Silvo 

Belaj, član Elektrarne Dravograd, in kegljačica 
slovenjgraškega kluba Gradnje IGEM Bernarda Zvikart. 
Med dvojicami so zmagala Bojan Golob in Ivo Mlakar iz 
Korotana Prevalje ter Žvikartova in Verhovnikova. 
Vrstni red -  moški, posamezno: 1. Silvo Belaj (El. 
Dravograd), 2. Ivo Mlakar (Korotan), 3. Vojko Belaj (El. 
Dravograd), 4. Bojan Golob (Korotan), 5. Danilo Vovk 
(El. Dravograd); dvojice: 1. B. Golob-Mlakar, 2. V.

Belaj-Vovk, 3. Sonjak-T. Golob (Korotan); ženske, 
posamezno: I. Nada Žvikart, 2. Majda Repanšek, 3. 
Darinka Verhovnik (vse Gradnje IGEM), 4. Ivanka 
Sabljar (Korotan), 5. Irena Pihler (Gradnje IGEM); 
dvojice: I. Žvikart-Verhovnik, 2. Repanšek-Pihler, 3. 
Sabljar-Verbole.

NAMIZNI TENIS
Poleg nastopanja v ligaškem tekmovanju so mladi 

igralci in igralke ravenskega kluba sodelovali v januarju 
na nekaterih pomembnih turnirjih. Na prvenstvu 
severovzhodne regije Slovenije za kadete in kadetinje v 
Velenju seje v igri posamezno na 2. mesto uvrstila igralka 
Fužinarja Inter diskonta Ivana Zera. Uvrstitev na 3. do 4. 
mesto s ije  priigrala Manca Fajmut, med osem najboljših 
seje uvrstila Polona Župane. Med dvojicami sta zmagali 
igralki ravenskega kluba Fajmut in Zera. Med kadeti sta 
se Tilen Mlinar in Jernej Ošlovnik uvrstila med osem 
najboljših -  tako v igri posamezno kot pri dvojicah.

Na kadetskem turnirju TOP 12 v Izoli je  Fajmutova 
osvojila 3. mesto, Zera pa deveto. Med kadeti je  bil 9. 
Ošlovnik in 11. Mlinar. Ivana Zera in Tilen Mlinar sta si 
priigrala uvrstitev v polfinale med kadeti na memorialnem 
turnirju v Ljubljani, medtem ko seje Ošlovnik prebil med 
osem najboljših. Na odprtem mednarodnem članskem 
prvenstvu Slovenije v Velenju je  našo B-reprezentanco 
zastopala tudi 15-letna Ravenčanka Zala Šetina, ki se je  
kvalificirala na glavni turnir, a žal izpadla v I. krogu. 
Igralke Fužinarja in igralci Radelj so osvojili druga mesta 
na ekipnem državnem kadetskem prvenstvu v Izoli 
oziroma Murski Soboti. Prvi mesti sta pripadli igralkam 
Šampionke Vrtojba in igralcem Sobote.

ODBOJKA
Po slabših igrah v lanskem decembru, ko so ravenski 

odbojkarji doživeli poraza v Kamniku in na Bledu, doma 
pa oddali točko v tekmi s Pomurjem, so Urnautovi fantje 
tudi v januarju nadaljevali v spremenljivi formi. 
Negativno so presenetili predvsem v uvodni tekmi 
drugega dela prvenstva 1. lige, saj so doma izgubili proti 
zadnjeuvrščeni Olimpiji s 3 : 1. Kasneje so sicer 
premagali Stavbar Maribor in Šoštanj Topolšico v gosteh, 
toda obakrat tesno s 3 : 2, in doma oddali tudi niz v 
dvoboju z odbojkarji Žužemberka, katere so premagali s 3 
: 1. Ne glede na močna nihanja v igri Fužinarjevih 
odbojkarjev je  verjetno, da se bo ekipa uvrstila v 
končnico državnega prvenstva, med štiri najboljše. Že po 
13. krogu se je  izoblikovala četverica kandidatov -  
Kamnik, Salonit, Fužinar GOK IGEM in Merkur Bled. V 
februarju so Ravenčani že odigrali tekme s Salonitom in 
Kamnikom doma ter z Granitom v gosteh, do konca 
rednega dela prvenstva jim  preostajata še tekmi s 
Pomurjem in z Bledom.

ŠAH
Ob dvajsetletnici smrti Rajka Poberžnika, šahista in 

organizatorja, je  koroški šahovski klub Dravograd 
pripravil spominski hitropotezni turnir. Med 33 igralci je  
zmagal Vlado Turičnik z 10 točkami, kolikor jih  je  na 
drugem mestu imel tudi Marko Vrečič, oba Fužinar 
Ravne. Tretji je  bil s pol točke zaostanka Grega Šmon, 
Slovenj Gradec, četrti Branko Špalir, Fužinar, peti Janez 
Poberžnik, Dravograd, in tako dalje.

Ivo Mlakar
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K A D RO V S K A  
GI B A N J A

V D E C E M B R U

Konec decembra je  v ravenskem delu koncerna 
Slovenske železarne delalo 2.432 zaposlenih. V  zasebnih 
podjetjih, ki so nastala iz Železarne Ravne in so vključena 
v to rubriko, je  bilo 31. 12. 2001 zaposlenih 547 ljudi.

Konec lanskega leta je  bilo v sistemu Slovenske 
železarne zaposlenih 4.611 ljudi: v metalurgiji 2.463, v 
reproverigi 1.072, v energetskih družbah 277, v ostalih 
podjetjih 245, v invalidskih podjetjih 302 in v namenskih 
podjetjih 222 ter na sedežu v Ljubljani 30.

D R U Ž B A  ŠTEVILO ZAPOSLENIH

ČESTITKA

J a s e n k o  P e re n d a  iz družbe SŽ STO 
Ravne je 17. januarja letos na Fakulteti 
za strojništvo v Mariboru uspešno 
zagovarjal magistrsko nalogo.

Iskreno mu čestitamo!

Sodelavci iz konstrukcijskega biroja in 
direktor Namenskega programa

ZAHVALA

Sodelavcem, prijateljem in organizatoricam 
Zdenki, Tatjani, Nataliji ter Jožici se 
zahvaljujem za čudovit večer ob mojem 
srečanju z abrahamom.

Nina

Izdaja: Fužinar Ravne, d. o. o., Koroška cesta 
14, Ravne na Koroškem.

Uredništvo: glavna in odgovorna urednica 
mag. Andreja Čibron-Kodrin, tehnična urednica 
Jelka Jamšek. Lektoriranje: Miran Kodrin, prof. 
Objavljene fotografije je  prispevalo uredništvo, če 
ni navedeno drugače.

TcL: (02)-82-21-131, urednica 6305, tajništvo 
6753. Faks: (02)-82-23-013. Elektronski naslov: 
Andreja.Cibron@sz-metal.si

Tisk: ZIP center, d. o. o., Koroška cesta 14, 
Ravne na Koroškem.

Naklada: 2.150 izvodov.
Glasilo je obdavčeno z 8,5-odstotnim DDV.
Objavljenih prispevkov ni dovoljeno kakorkoli 

ponatisniti brez pisnega dovoljenja uredništva.

M ETAL 1.045
STO 723
NOŽI 197
OPREMA 152
ENERGETIKA 98
UDC KOROŠKE 129
STAN. PODJETJE 16
ZIP CENTER 72
STYR1A VZM ETI 136
TRANSKOR 49
T. K. RAVNE 7
VOGARD 72
ŠERPA 126
GASILSKI ZAVO D 16
EU REST 47
LITOSTROJ U LITK I 
(OE TEŽKA L IV A R N A ) 94

FLUKTUACIJA
Sklenitve delovnega razm erja

Decembra je  bilo sklenjenih 16 delovnih razmerij: 14 v 
UDC Koroške (13 delavcev je  bilo tja prerazporejenih iz 
Metala, enega pa so zaposlili na novo za nedoločen čas) ter 2 
v STO (sprejeli so pripravnika in iskalca zaposlitve za 
nedoločen čas).

Od drugih družb na območju železarne so zaposlovali v 
družbi Transkor (za določen čas so sprejeli novega 
sodelavca) in v Šerpi (njihov sodelavec je  odslužil 
kadrovski rok v Slovenski vojski).

Prekin itve delovnega razm erja

Decembra je  bilo v železarskih družbah prekinjenih 49 
delovnih razmerij: 34 v Metalu, 8 v Opremi, 4 v STO in po 
eno v Energetiki, ZIP centru in UDC Koroške.

Vzroki so b ili naslednji: upokojitev (12 primerov), 
potek zaposlitve za določen čas (23), sporazumna 
prekinitev (1) in razporeditev znotraj koncerna (13).

V drugih družbah ni bilo prekinjeno nobeno delovno 
razmerje.

Po podatkih IC Smeri, d. o. o. in 
kadrovskih oddelkov podjetij povzela A. Č.
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NAGRADNA KRIŽANKA št. 76

Nagradna križanka št. 75 -  rešitev vodoravno:
AERODINAM IKA, TRANSVERZALA, ANKA, ABE, SIR, KA, 
NONO, RIN, ONO, SA, AO, AR, SILAK, ANKARA, TLA, LAAR, 
SKAARDAL, TOP, MARS, OBILICA, OL, KILA, OKER, DATIV, 
MOMENT, ENOTA, AKELA.

Žreb je določil, da poslovnike in delovodnike, 
ki jih poklanja SŽ STO Ravne, d. o. o., prejmejo: 
Danilo Mongus, Tomo Blatnik in Andrej Pangerc,

vsi iz družbe SŽ STO Ravne, d. o. o.
Nagradna križanka št. 76: Rešitev križanke in 

svoje podatke pošljite (po interni pošti) do vključno 
28. 2. 2002 na naslov: FUŽINAR RAVNE, d. o. o., 
Uredništvo Informativnega fužinarja, Koroška cesta 
14, Ravne na Koroškem. Zaradi znižane naklade 
glasila sprejemamo tudi rešitve fotokopirane križanke. 
Rešitev križanke in imena nagrajencev bomo objavili 
v prihodnji številki.
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Pod jet je Trgosin je že večkrat nagradilo reševalce Fužinarjcvc križanke. Tokrat je  v 

nagradni fond prispevalo tri nagrade: eno štiridnevno in dvoje tridnevnih bivanj v  

hišici v kampu v Toplicah Banovci. Srečneži bodo na oddih odpotovali v marcu.

IME IN PR IIM EK :....................................................................................................................................
PODJETJE OZ. NASLOV: ...................................................................................................................
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